



[PRESS RELEASE - For Immediate Release]

English

Third Session of UN Tax Convention Negotiations Kicks Off in Nairobi as Governments Begin Text-Based Discussions

Nairobi, Kenya – November 10, 2025

From **November 10 to 19, 2025**, governments from around the world will be meeting at the United Nations grounds in Nairobi, Kenya for the **third session of negotiations on a UN Framework Convention on International Tax Cooperation** and its two early protocols. The ongoing talks, which are set to run until mid-2027, seek to establish an international tax system rooted in fairness, accountability, and sustainable development.

For young people across Africa and the world, these negotiations represent more than just policy debates. They offer an unprecedented opportunity to shape an economic future focused on intergenerational equity, where **every resource counts**, and where **fiscal justice becomes a tool for equality, innovation, and opportunity**.

‘As we continue to collectively reshape global tax governance through the Framework Convention on International Tax Cooperation, we should remember that every dollar lost through tax abuse is a stolen opportunity—an education deferred, an innovation unrealized, a climate solution postponed.’ said Allan Murangira, Executive Director of the Youth for Tax Justice Network (YTJN). **‘As negotiations move forward, it is vital that youth and civil society are not only observers but active contributors to these historic conversations. Fair global tax rules must reflect the voices of today’s generation and safeguard the rights of those yet to come.’**

Civil society and youth networks have been at the forefront of demanding reforms that **end illicit financial flows, restore taxing rights to developing countries**, and ensure **multinational corporations pay their fair share**. These negotiations are a pivotal opportunity to make those demands real.

During the first week of talks, negotiators will focus on the text of the **Framework Convention**, including commitments around **taxing wealth, fair allocation of taxing rights, and taxation for sustainable development**. Week two will center on preventing and resolving **tax disputes**, a critical step toward building trust and transparency in global systems.

‘As we move into text-based discussions, every clause becomes a choice about the kind of future we are drafting,’ said June Cynthia Okelo from Pan African Lawyers Union. **‘This is the moment to embed fairness, transparency, and participation into the DNA of global tax governance, so that young people aged 18 to 35 across the globe inherit systems that are just, sustainable, and inclusive.’**

The youth generation stands ready to engage, mobilize, and hold leaders accountable throughout the negotiation process. This is a defining moment to rewrite the rules and create a tax system that **funds dreams, not deficits**.

For more information and media queries, contact: Ms. Lurit Yugusuk - Policy, Communications and Advocacy Officer, Youth for Tax Justice Network | Email: yugusuk@ytjn.org or Mr. Jon Kafuko - Programmes Manager, Youth for Tax Justice Network | Email: jonkafuko@ytjn.org



[PRESS RELEASE - For Immediate Release]

Français

La troisième session des négociations sur la convention fiscale des Nations Unies s'ouvre à Nairobi alors que les gouvernements entament les discussions sur le texte

Nairobi, Kenya – 10 novembre 2025

Du 10 au 19 novembre 2025, les gouvernements du monde entier se réuniront au siège des Nations Unies à Nairobi, au Kenya, pour la troisième session de négociations sur la Convention-cadre des Nations Unies sur la coopération fiscale internationale et ses deux premiers protocoles. Les discussions en cours, qui devraient se poursuivre jusqu'à la mi-2027, visent à établir un système fiscal international fondé sur l'équité, la responsabilité et le développement durable.

Pour les jeunes d'Afrique et du monde entier, ces négociations représentent bien plus que de simples débats politiques. Elles offrent une occasion sans précédent de façonner un avenir économique axé sur l'équité intergénérationnelle, où chaque ressource compte et où la justice fiscale devient un outil au service de l'égalité, de l'innovation et des opportunités.

'Alors que nous continuons à remodeler collectivement la gouvernance fiscale mondiale par le biais de la Convention-cadre sur la coopération fiscale internationale, nous devons garder à l'esprit que chaque dollar perdu à cause de l'évasion fiscale est une opportunité volée : une éducation différée, une innovation non réalisée, une solution climatique reportée', a déclaré Allan Murangira, directeur exécutif du Youth for Tax Justice Network (YTJN). 'À mesure que les négociations avancent, il est essentiel que les jeunes et la société civile ne soient pas seulement des observateurs, mais qu'ils contribuent activement à ces discussions historiques. Des règles fiscales mondiales équitables doivent refléter les voix de la génération actuelle et protéger les droits des générations futures.'

La société civile et les réseaux de jeunes ont été à l'avant-garde des revendications en faveur de réformes visant à mettre fin aux flux financiers illicites, à rétablir les droits fiscaux des pays en développement et à garantir que les multinationales paient leur juste part. Ces négociations constituent une occasion unique de concrétiser ces revendications.

Au cours de la première semaine de discussions, les négociateurs se concentreront sur le texte de la Convention-cadre, notamment sur les engagements relatifs à l'imposition de la fortune, à la répartition équitable des droits d'imposition et à la fiscalité au service du développement durable. La deuxième semaine sera consacrée à la prévention et au règlement des différends fiscaux, une étape cruciale pour instaurer la confiance et la transparence dans les systèmes mondiaux.

'À mesure que nous entrons dans les discussions sur le texte, chaque clause devient un choix quant au type d'avenir que nous sommes en train de dessiner', a déclaré June Cynthia Okelo, Pan African Lawyers Union (PALU). 'C'est le moment d'ancrer l'équité, la transparence et la participation dans l'ADN de la gouvernance fiscale mondiale, afin que les jeunes âgés de 18 à 35 ans à travers le monde héritent de systèmes justes, durables et inclusifs.'

La jeune génération est prête à s'engager, à se mobiliser et à demander des comptes aux dirigeants tout au long du processus de négociation. C'est un moment décisif pour réécrire les règles et créer un système fiscal qui finance les rêves, et non les déficits.

Pour plus d'informations et pour toute demande des médias, veuillez contacter : Mme Lurit Yugusuk - Responsable des politiques, de la communication et du plaidoyer, Youth for Tax Justice Network | E-mail : yugusuk@ytjn.org ou M. Jon Kafuko - Responsable des programmes, Youth for Tax Justice Network | E-mail : jonkafuko@ytjn.org

[PRESS RELEASE - For Immediate Release]

Kiswahili

Kikao cha Tatu cha Majadiliano ya Mkataba wa UN wa Ushirikiano wa Kodi Kimataifa Kinaanza Nairobi Huku Serikali Zikianza Majadiliano ya Kimaandishi

Nairobi, Kenya – Novemba 10, 2025

Kuanzia tarehe 10 hadi 19 Novemba, 2025, serikali kutoka kote ulimwenguni zitakutana katika eneo la Umoja wa Mataifa jijini Nairobi, Kenya kwa ajili ya kikao cha tatu cha mazungumzo kuhusu Mkataba Mkuu wa Umoja wa Mataifa wa Ushirikiano wa Kodi Kimataifa na itifaki zake mbili za awali. Mazungumzo yanayoendelea, ambayo yamepangwa kudumu hadi katikati ya mwaka 2027, yanalenga kuanzisha mfumo wa kodi kimataifa uliojikita katika haki, uwajibikaji, na maendeleo endelevu.

Kwa vijana wote duniani, mazungumzo haya yanawakilisha zaidi ya mijadala ya kisera tu. Yanaleta fursa kipekee ya kuunda mustakabali wa kiuchumi unaolenga usawa kati ya vizazi, ambapo kila rasilimali inahesabika, na ambapo haki ya kifedha inakuwa chombo cha usawa, ubunifu, na fursa.

'Tunapoendelea kubadilisha kwa pamoja utawala wa kodi duniani kupitia Mkataba wa Mfumo wa Ushirikiano wa Kimataifa wa Kodi, tunapaswa kukumbuka kwamba kila dola inayopotea kupitia matumizi mabaya ya kodi ni fursa iliyoporwa—elimu iliyocheleweshwa, uvumbuzi usiofanyika, suluhisho la hali ya hewa lililocheleweshwa.' alisema Allan Murangira, Mkurugenzi Mtendaji wa Mtandao wa Vijana kwa Haki ya Kodi (YTJN). **'Wakati mazungumzo yanapoendelea, ni muhimu sana kwamba vijana na asasi za kiraia wasiwe tu watazamaji bali wachangiaji hai katika mazungumzo haya ya kihistoria. Sheria za haki za kodi za kimataifa lazima zionyeshe sauti za kizazi cha leo na kulinda haki za wale watakaokuja baadaye.'**

Mashirika ya kiraia na mitandao ya vijana yamekuwa mstari wa mbele katika kudai mageuzi yanayomaliza mtiririko haramu wa fedha, kurejesha haki za kutoza kodi kwa nchi zinazoendelea, na kuhakikisha makampuni ya kimataifa yanatoa sehemu yao ya haki. Mazungumzo haya ni fursa muhimu sana ya kufanikisha madai hayo.

Katika wiki ya kwanza ya mazungumzo, wajumbe watazingatia maandishi ya Mkataba Mkuu wa Mfumo, ikiwa ni pamoja na ahadi kuhusu kutoza kodi kwa utajiri, mgawanyo wa haki wa haki za kutoza kodi, na kutoza kodi kwa ajili ya maendeleo endelevu. Wiki ya pili itazingatia kuzuia na kutatua migogoro ya kodi, hatua muhimu kuelekea kujenga uaminifu na uwazi katika mifumo ya kimataifa.

"Tunapoingia katika majadiliano ya maandishi, kila kifungu kinakuwa ni chaguo kuhusu aina ya mustakabali tunaoandaa," alisema June Cynthia Okelo kutoka Muungano wa Wanasheria wa Afrika. **"Huu ndio wakati wa kupachika usawa, uwazi, na ushiriki katika DNA ya utawala wa kodi duniani, ili vijana wenye umri wa miaka 18 hadi 35 kote duniani warithi mifumo ambayo ni ya haki, endelevu, na jumuishi."**

Kizazi cha vijana kiko tayari kushiriki, kuhamasisha, na kuwachukulia viongozi hatua katika mchakato mzima wa mazungumzo. Huu ni wakati muhimu wa kuandika upya sheria na kuunda mfumo wa kodi unaofadhili ndoto, siyo nakisi.

Kwa maelezo zaidi na maswali ya vyombo vya habari, wasiliana na: Bi. Lurit Yugusuk – Afisa wa Sera, Mawasiliano na Utetezi, Youth for Tax Justice Network | Barua pepe: yugusuk@ytjn.org Au Bw. Jon Kafuko – Meneja wa Mipango, Youth for Tax Justice Network | Barua pepe: jonkafuko@ytjn.org